
Protokół Nr XXV/2010 
 

z  XXV Sesji Rady Gminy Kruszyna odbytej w dniu  12 marca 2010r. w budynku 
Urzędu Gminy w Kruszynie  w godz. 9.00 – 13.20 
 
Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Gminy – Marian Klekot 
Protokolant –podinspektor Grażyna Olczyk 
Radnych obecnych – 15 
W obradach Sesji udział biorą: 
 

1. Wójt Gminy – Bogusław Mielczarek 
2. Zastępca Wójta – Zbigniew Zasępa 
3. Skarbnik Gminy – Ewelina Kokot 
4. Sekretarz Gminy – Małgorzata Wierzbicka 
5. Kierownik GOPS – Iwona Organka  
6. Radna Powiatu Częstochowskiego –  Jadwiga Zawadzka 

   oraz sołtysi wg załączonej listy obecności. 
 
Porządek obrad 
 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku dziennego obrad Sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
5. Informacja o sposobie załatwienia  interpelacji radnych zgłoszonych na poprzedniej 

sesji. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Ocena stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Kruszyna. 
8. Informacja o stanie dróg powiatowych z uwzględnieniem zamierzeń inwestycyjnych i  

remontowych planowanych w 2010r. 
9. Wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2011 środków finansowych stanowiących 

fundusz sołecki. 
10. Zaciągnięcie pożyczki na budowę kanalizacji Jacków-Baby. 
11. Zaciągnięcie kredytu na budowę boiska sportowego w ramach programu „Orlik 

2012”. 
12. Wprowadzenie zmian do budżetu gminy Kruszyna na 2010r. 
13. Podęcie uchwały w sprawie zasad trybu umarzenia, odraczania  lub  rozkładania na 

raty należności pieniężnych mających charakter cywilno-prawny. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia pojazdu na własność Gminy. 
15. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
17.  Informacje bieżące i wolne wnioski. 
18. Zamknięcie obrad XXV Sesji Rady Gminy Kruszyna. 

 
 
 
 
 
 
 



Streszczenie przebiegu obrad Sesji 
 
Ad.pkt.1 
 
Otwarcia obrad XXV Sesji Rady Gminy Kruszyna dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Marian Klekot, witając Radnych i zaproszonych. Na podstawie listy obecności stwierdza, że 
w obradach Sesji uczestniczy 15 radnych, czyli 100% składu osobowego Rady. 
                                               ( lista obecności w załączeniu) 
 
 
Ad.pkt.2 
 
Projekt porządku obrad został Radnym przesłany. Przewodniczący informuje, że od członków 
Komisji Rewizyjnej otrzymał wniosek w zmianę Przewodniczącego. W związku z czym 
rozszerzony zostanie porządek obrad o dodatkowy punkt.   Przewodniczący zwraca się z 
zapytaniem czy będą uwagi do proponowanego porządku. Uwag nie zgłoszono w związku z 
czym  Przewodniczący zarządza głosowanie. W drodze głosowania, porządek obrad Sesji 
przyjęto do realizacji jednogłośnie. 
                                     ( porządek obrad podano wyżej ) 
 
Ad.pkt.3 
 
Przewodniczący stwierdza, że do protokołu z poprzedniej Sesji nie wniesiono uwag i 
wnioskuje o przyjęcie tego protokołu bez odczytywania. 
W drodze głosowania wniosek zostaje przyjęty jednogłośnie, tj.15 głosami „za” 
 
Ad.pkt.4 

 
− Przeprowadzono akcję wymiaru podatku, 
− Dokonano odroczenia  podatku w dwóch przypadkach, skontrolowano 48 rolników w ramach 

ubezpieczenia obowiązkowego budynków, 
− Do Urzędu Gminy wpłynęło 14 wniosków o zwrot podatku akcyzowego, 
− W dniach 16.12.2009r  - 27.01.2010r..  w Urzędzie Gminy oraz GOPS przeprowadzona była 

Kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
− W dniu 24 lutego br., w Urzędzie Marszałkowskim podpisana została umowa na realizację 

zadania pn.”Rozbudowa sieci kanalizacji w gminie Kruszyna obejmująca miejscowości 
Jacków i Baby – etap I wraz z montażem prasy do odwadniania osadu”. 
Zadanie to obejmuje budowę :  
- 3.566 m sieci  grawitacyjna, 
- 668m sieci tłocznej, 
- 105 szt przyłączy, 
- przejście pod torami, 
- przepompowni. 
 Całkowita wartość zadania ok. 6 mln.zł 

− Urząd Marszałkowski ogłosił VII edycję Konkursu Przedsięwzięć Odnowy Wsi. W związku z 
tym trwają prace nad wnioskiem o plac zabaw na osiedlu w Widzowie, 

− W biurze Stowarzyszenia „Razem na wyżyny” zostały złożone 2 wnioski: 
1. Adaptacja na cele kulturalno-społeczne pomieszczeń w remizach strażackich                       
w Jackowie i Łęgu: całkowita wartość zadania 83tys. zł, wnioskowane 75% dofinansowania,  
 2. Budowa trybun przy boisku do piłki nożnej – etap III: całkowita wartość zadania –  50 tys.  



Rozstrzygnięcie konkursów powinno nastąpić ok. września 2010 roku.   
− Uzyskaliśmy pozwolenie na budowę kotłowni przy szkole w Widzowie, 
− W ramach rozbudowy oświetlenia drogowego na terenie Gminy Kruszyna włączone zostały  

cztery obwody tj.  
 Kruszyna ul. Huby,  
 Kruszyna, ul. Sadzawki 
 Widzówek "Saternus" 
 Wikłów 
− Podpisano w dniu 18.02.2010 r. z ENION S.A. aneks do umowy dzierżawy słupów. 

Właściciel infrastruktury doliczył do 437 słupów wcześniej dzierżawionych kolejne 57 szt. 
przy czym niniejszy zakres obejmuje zarówno słupy na których zamontowano oprawy jak i 
przewód oświetleniowy. Obecnie ilość dzierżawionych słupów wynosi 494 szt. 

− Podpisano z Spółdzielnią Mieszkaniową w Widzowie porozumienie dotyczące oświetlenia 
odcinka ul. Żwirki i Wigury (przy blokach). Gmina pokryje koszty zamontowanie 2 opraw 
oświetleniowych natomiast Spółdzielnia będzie ponosiła koszty energii elektrycznej 
zużywanej na potrzeby oświetlenia. Zlecono do ENION S.A. zamontowanie 2 w/w opraw 
przy ul. Żwirki i Wigury. 

− Trwają prace nad opracowaniem kolejnych dokumentacji projektowo-kosztorysowych na 
rozbudowę sieci i urządzeń energetycznych dla potrzeb oświetlenia drogowego na terenie 
gminy Kruszyna w ilości 10 szt.  

− Trwają prace realizowane w ramach inwestycji p.n. „Przebudowa i rozbudowa przychodni 
lekarskiej przy ulicy Kmicica 10 w Kruszynie”.  Roboty realizuje konsorcjum reprezentowane 
przez Zakład Remontowo-Budowlano-Instalatorski „BUDO-MAX” Na dzień dzisiejszy 
wykonano: 

 dobudowę części budynku  /stan surowy/, 
 wykonano dach nad dobudowaną częścią, 
 zamontowano w nowej części stolarkę okienną i drzwiową, 
 wykonano instalację elektryczną, 
 przystąpiono do instalacji wod-kan. 
 Koszt inwestycji opiewa na kwotę brutto 898 tys.zł  która winna się zakończyć do dnia 30 

czerwca 2010 r. W przypadku oddania w nieodpłatne użytkowanie VAT będzie kosztem 
kwalifikowanym i jest  to kwota około 200tys.zł – dlatego proponujemy udostępnić 
nieodpłatnie dobudowaną część na potrzeby NZOZ na okres pięciu lat. W zamian za to  
NZOZ wybuduje we własnym zakresie parking pod przychodnią i przekaże na rzecz Gminy, 

− Złożony został wniosek w PZD Częstochowa o wydanie decyzji na zjazd z drogi powiatowej. 
W ramach otrzymanej zgody zostanie podjęty temat opracowania odrębnej dokumentacji 
technicznej na opracowanie przy Przychodni Zdrowia w Kruszynie parkingów od strony 
zachodniej. Nie ustalono kto będzie wykonywał dokumentację i za ile.   

− Ogłoszono w dniu 09.03.2010 r. przetarg na zadanie p.n. „Ukształtowanie przestrzeni 
publicznej na wyrobisku w centrum wsi Bogusławice”. W ramach inwestycji zostaną 
wykonane boiska: niepełnowymiarowego do piłki nożnej i siatkówki o nawierzchni z trawy 
naturalnej. Boiska i przyległy teren będą odwadniane rurociągiem opaskowym a przy zbiegu 
ul. Grabowskiej i ul. Okrężnej urządzony zostanie skwerek, na którym zabudowany zostanie 
stolik i ławki, ustawione kosze na odpady. W tym rejonie również zaplanowane są roboty 
drogowe obejmujące budowę parkingu i chodnika. W ramach urządzenia zieleni zaplanowane 
jest nasadzenie drzew. Termin składania ofert zaplanowano na 25 marca 2010 r. 

− Trwają prace w ramach zadania p.n. „Rozbudowa sieci kanalizacji w gminie Kruszyna 
obejmującej miejscowości Widzów i część Teklinowa” które realizuje firma „HYDROMEX 
PLUS” z Częstochowy. Termin realizacji do dnia 30.07.2010 r. Prace wznowiono w połowie 
lutego 2010 r. 



− W ramach inwestycji p.n. „Włączenie istniejącej studni głębinowej zlokalizowanej w 
miejscowości Lgota Mała w układ technologiczny istniejącego ujęcia wody w Kruszynie przy 
wykorzystaniu istniejącego wodociągu” wystąpiły znaczne utrudnienia związane z 
zakończeniem inwestycji. Przygotowane przez Wykonawcę dokumenty zostały przedłożone 
do Nadzoru budowlanego w dniu 03.03.2010 r. celem przystąpienia po 21 dniach do 
eksploatacji studni głębinowej w Lgocie Małej. W między czasie zostanie przeprowadzona 
procedura mieszania wody w zbiornikach znajdujących się w Kruszynie i licznych badań 
wody po wymieszaniu. Termin zakończenia całej inwestycji do 30.03.2010 r.  

− Wysłane zostało do pięciu biur projektowo-wykonawczych  zaproszenie ofertowe dotyczące 
wykonania dokumentacji  świetlicy wiejskiej w Teklinowie, 

− Dokonane zostało zgłoszenie budowy wiaty przystankowej w miejscowości  Pieńki 
Szczepockie,  

− Trwa postępowanie administracyjne w celu wydania decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach zgody na realizację punku zbiórki odpadów niebezpiecznych 
realizowanego w ramach programu subregionalnego, którego patronem jest Gmina 
Konopiska, 

− Aktualnie w ramach robót publicznych zatrudniane są dwie osoby oraz cztery osoby w 
ramach prac społecznie użytecznych, 

− Podpisano umowę z firmą Rol Elko na odbiór osadów z gminnej oczyszczalni ścieków w 
Widzowie w cenie 250 zł brutto za tonę. Szacowana ilość odpadu 105 ton, 

− Zakończyło się wyłożenie projektów uproszczonych planów urządzania lasu. Wpłynął 1 
wniosek o zmiany w planie z terenu miejscowości Widzów,  

− W zakresie ochrony przeciwpożarowej wydatkowano 11 tys.zł na  drobne zakupy części, 
paliwa oraz zawarto ubezpieczenia OC dla wszystkich jednostek OSP,  

− Od stycznia br. decyzje o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu oraz decyzje celu 
publicznego przygotowuje mgr inż. arch. Jadwiga Świerczyńska - wybrana z pośród 4 osób, 
które złożyły oferty. Oferta P. Świerczyńskiej była najkorzystniejsza- 200 zł brutto za  projekt 
1 decyzji, 

− Zlecono opracowanie operatu szacunkowego dla ustalenia odszkodowania za przejęcie na 
rzecz gminy działki nr 917/2 obręb Bogusławice o pow. 57m2  wydzielonej pod poszerzenie 
  drogi gminnej, 

− Dokonano aktualizacji czynszów o współczynnik cen towarów i usług konsumpcyjnych            
(wzrost cen o 3,5%) lokali mieszkalnych, użytkowych ( Poczta, Telekomunikacja, NZOZ, 
Apteka ), gruntów zabudowanych budynkami stanowiącymi odrębną własność od gruntu 
przedmiotem własności,  

− Zawarto umowę na obsługę geodezyjną w 2010r. z P. Hieronimem Wilkiem   w zakresie 
rozgraniczeń, podziałów, wznowień granic nieruchomości komunalnych, 

− Został złożony wniosek do Wojewody Śląskiego o przekazanie na rzecz gminy 5 
nieruchomości rolnych o łącznej powierzchni 0,85 ha, 

− Otrzymaliśmy 5 decyzji przekazujących nieruchomości Skarbu Państwa na rzecz Gminy, na 
podstawie których zostały złożone wnioski do Ksiąg Wieczystych o wpis w księdze 
wieczystej jako właściciela Gminę Kruszyna.- łączna ilość działek- 57 działek (1 działka- 
obręb Łęg, 56 działek- obręb Jacków) o  łącznej powierzchni  22,8534 ha, 

− W dniu 9 marca 2010 roku odbył się przetarg na nieruchomości rolne położone w Jackowie 
− Na dzień 23 marca 2010 roku został ogłoszony przetarg na 3 nieruchomości położone w 

obrębie  geodezyjnym wsi Kijów 
Termin wpłaty wadium został wyznaczony na dzień 17 marca 2010r, 



− Na dzień 29 marca 2010 roku został ogłoszony przetarg na nieruchomość zabudowaną  
w miejscowości Baby. Oferty przetargowe wraz z dowodem wpłaty wadium należy składać 
do 23 marca 2010 roku do godziny 15:00 w Sekretariacie Urzędu Gminy, 

− W dniu 05 stycznia 2010 roku zostało wysłane zaproszenie do składania ofert  
na sporządzanie operatów szacunkowych, dotyczących określenia wartości rynkowej, 

      W wyniku postępowania jako najkorzystniejsza została wybrana oferta      Rzeczoznawcy 
Majątkowego inż. Fabiana Śleszyńskiego, 

− W miesiącu styczniu br dokonano wypłaty dodatków uzupełniających dla nauczycieli na 
ogólną kwotę 281 tys.zł, 

− Wypłacono stypendia dla uczniów na kwotę 10 290zł, 
− GOPS podobnie jak w innych miesiącach, w miesiącu lutym  br wypłacał: 

1. zasiłki rodzinne oraz dodatki do zasiłku rodzinnego, świadczenia pielęgnacyjne, 
zasiłki pielęgnacyjne,   dla 348  rodzin -  kwota  109.241 zł.  

2. świadczenia z funduszu  alimentacyjnego  dla  47 osób – kwota  17.170zł, 
3. świadczenia pieniężne z pomocy społecznej tj. zasiłki stałe, okresowe, celowe,  

dodatki mieszkaniowe - dla 62  rodzin na łączna kwotę  17.450 zł. 
4. Dożywianie dzieci prowadza wszystkie placówki oświatowe. Dożywianie objęto 56 

dzieci – na kwotę 2.145zł. 
− Opłata za pobyt w DPS – 2 mieszkańców – kwota 3.203,16 zł,  
− W miesiącu listopadzie 2009r. zespół kontrolny Wydziału Polityki Społecznej  Śląskiego 

Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach przeprowadził kontrolę problemową w GOPS 
Kruszyna. Przedmiotem kontroli była ocena prawidłowości realizacji zadań określonych w 
ustawie o pomocy społecznej w zakresie realizacji świadczeń z pomocy społecznej w formie 
zasiłków celowych, okresowych, stałych, a także zgodności zatrudnienia z wymogami 
kwalifikacyjnymi. Wykonywanie zadań oceniono pozytywnie. Jednakże w toku kontroli 
stwierdzono następujące nieprawidłowości: 

1. Brak spełnienia normy zatrudnienia określonej w art. 110 ust. 11 ustawy o pomocy 
społecznej. ( Brak jednego pracownika ) 

2. Brak zapewnienia pomocy w postaci gorącego posiłku dzieciom w wieku szkolnym 
oraz osobom dorosłym. 

Jednak zatrudnienie pracownika i wprowadzenie gorących posiłków wiąże się z dodatkowymi 
wydatkami finansowymi. 

− W miesiącu styczniu 2010r. GOPS Kruszyna  złożył do Urzędu Marszałkowskiego w 
Katowicach  wniosek o dofinansowanie projektu Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 
Wniosek pozytywnie przeszedł ocenę formalną. 

− Z dniem 1 marca 2010r. GOPS rozpoczął  realizację Projektu Systemowego w ramach 
Poddziałania 7.1.1 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki – pt.  „Aktywizacja społeczno-
zawodowa bezrobotnych w Gminie Kruszyna”. Ogólny koszt projektu 105.122zł. w tym 
11.037,81zł. stanowi wkład własny(zasiłki celowe i okresowe). Projekt skierowany jest  10 
beneficjentów korzystających z pomocy społecznej, niepracujących, będących w wieku 
aktywności zawodowej, posiadających  niskie  kwalifikacje zawodowe, brak doświadczenia 
zawodowego, brak umiejętności „poruszania się na rynku pracy”.W celu podniesienia 
zdolności do zatrudnienia osoby zostaną objęte kompleksowym wsparciem poradnictwa 
specjalistycznego ( psychologa, doradcy zawodowego), warsztatami w zakresie: 
poszukiwania pracy, radzenia sobie w trudnych sytuacjach, 

− Gminna Bibliotek Publiczna była współorganizatorem: 
         - konkursu  recytatorskiego w Gimnazjum w Kruszynie, 
         - konkursu literacko – plastyczny w Bibliotece Szkoły Podstawowej w Widzowie, 
         - I Gminnego Turnieju Szachowego o puchar Wójta Gminy Kruszyna. 



         Dla zwycięzców konkursów zakupiono nagrody i puchary. Zakupiono stół tenisowy,    który 
został przekazany jako nagroda dla szkoły, która wygrała „I Gminny Turniej Szachowy”.  

− W miesiącu grudniu ubiegłego roku GBP zakupiła zestawy turniejowe do gry w szachy oraz 
specjalistyczne oprogramowanie komputerowe (250zł), dzięki którym można organizować 
turnieje na najwyższym poziomie. Sprzęt szachowy będzie przede wszystkim 
wykorzystywany do nauki gry w szachy, 

− 17 stycznia br. GBP uczestniczyła w otwarciu lodowiska w Widzowie i VIII Międzygminnym 
Festiwalu Kolęd „Hej kolęda! Kolęda” w SP w Jackowie, 

− 28 stycznia br. przeprowadzono przesłuchania dzieci ze Szkół Podstawowych z terenu naszej 
gminy do Ogólnopolskiego Programu „Wygraj Szansę”. Spośród 6 kandydatek wybrano 
jedną – Klaudię Cierniak uczennicę SP w Jackowie. Klaudia będzie reprezentować naszą 
gminę 18 marca w hali Akademickiego Centrum Kultury i Sportu Politechniki 
Częstochowskiej (dawny Klub Politechnik).W związku z ww. imprezą organizowany jest 
autokarowy wyjazd 30 osób, głównie dzieci wraz z opiekunami, którzy będą kibicować 
Klaudii, 

− W dniu 2 marca 2010 w ROK-u w Częstochowie odbyło się spotkanie dotyczące „2 
Konfrontacji Artystycznych im. Edwarda, Jana, Józefiny Reszków”.  
W tym roku GBP w Kruszynie przygotuje i przeprowadzi oprócz „Konkursu na prezentację 
Multimedialną” również „Konkurs fotograficzny”. Oba konkursy dotyczyć będą życia, 
twórczości, pasji i miejsc związanych z rodziną Reszków. 

              Został już przygotowywany regulamin dla obu konkursów i czeka na zatwierdzenie przez 
ROK w Częstochowie. Oba konkursy odbędą się jesienią, tj. październik / listopad 2010. 

− Dnia 3 marca br do Urzędu Gminy w Mstowie dostarczono dokumenty niezbędne do 
realizacji projektu pn. Szlak Reszków – Muzyka i Konie, budowa odcinków ścieżek 
rowerowych w gminach: Mstów, Kłomnice, Mykanów, Kruszyna i Rędziny. 

− Gmina Kruszyna przystąpiła do partnerskiego projektu pn. „Przygotowanie  
e-informacji kulturalnej gmin i powiatów do integracji z regionalnymi portalami kultury i 
turystyki województwa śląskiego”. Realizacja Projektu odbędzie się w okresie 2010 – 2013r. 
Gmina, nie ponosi żadnych kosztów finansowych w zakresie przygotowania projektu oraz w 
trakcie realizacji w przypadku uzyskania dofinansowania z RPO.  
Rezultaty projektu: 
- popularyzowanie regionalnych zasobów i wydarzeń kulturalnych 
- łączenie różnych form aktywnego uczestnictwa w życiu kulturalnym regionu 
- marketing i promocja produktów regionalnych, infrastruktury kultury 
- udostępnianie i archiwizacja zasobów gminnej ewidencji zabytków, 
- wzrost atrakcyjności inwestycyjnej regionu 
- poprawa współpracy między sąsiadującymi JST. 

− GBP koordynuje przygotowania (na terenie gminy) do VII Turnieju Przyrodniczo – 
Łowieckiego w Kłomnicach po patronatem Łowczego Okręgowego w Częstochowie 
Ireneusza Chłąda oraz Wójta Gminy Kłomnice.  
W turnieju wezmą udział uczniowie Szkół Podstawowych i Gimnazjów. Finał turnieju 
odbędzie się 7 maja 2010 w Kłomnicach. 

− W dniu 1.03.2010 projektant pan Witold Rudecki zakończył prace projektowe kompleksu 
boisk sportowych i urządzeń sportowych wraz z realizacją zaplecza socjalnego i niezbędnych 
urządzeń technicznych w ramach projektu Moje Boisko – ORLIK 20102. W dniu 9.03.2010 
został złożony do Starostwa Powiatowego w Częstochowie wniosek o pozwolenie na budowę. 
Dokumentacja  jest adaptacją typowego projektu budowlanego „Zespół Boisk Sportowych –
Orlik 2010. Obejmuje boisko do piłki nożnej o wymiarach 56x26 o nawierzchni syntetycznej, 
boisko wielofunkcyjne o wymiarach 32x19 o nawierzchni poliuretanowej, ogrodzenie, 



oświetlenie i zaplecze socjalne w zabudowie kontenerowej. Przewidywany koszt inwestycji 
ok. 1 500 000 zł. w tym dotacja 330 tys.zł 

− Gmina Kruszyna w roku 2005 rozpoczęła procedurę uchwalenia herbu. W czerwcu 2005 roku 
został wykonany projekt graficzny herbu przez artystę plastyka Ryszarda Baranowskiego oraz 
opracowana została koncepcja herbu wraz z naukowym uzasadnieniem historyczno – 
heraldycznym przez pana Marcelego Antoniewicza. Ten projekt trafił do Komisji 
Heraldycznej przy MSW i A w celu zaopiniowania. W październiku 2007 roku otrzymaliśmy 
opinię negatywną. Opracowując kolejny projekt herbu uwzględniliśmy uwagi i sugestie 
Komisji. Projekt i wniosek o ponowne zaopiniowanie został wysłany do Komisji 
Heraldycznej 2 grudniu 2008 roku. Kolejny projekt herbu od grudnia 2009 r opracowuje 
artysta plastyk pan Zdzisław Mleczak. W celu zintensyfikowania działań gminy w uzyskaniu 
pozytywnej opinii Komisji w dniu 15.01.2010 r  pani Małgorzata Wierzbicka i Zdzisław 
Mleczak wzięli udział w posiedzeniu Komisji i osobiście przedstawili argumenty 
uzasadniające dobór herbu. Komisja udzieliła wskazówek w celu zmodyfikowania herbu i 
dostosowanie go do zasad heraldyki. Wskazówki te uwzględnił pan Zdzisław Mleczak i 
zmodyfikował projekt herbu. Z informacji telefonicznych wynika, że ta wersja herbu nie 
budziła już zastrzeżeń Komisji i była wstępnie zaopiniowana pozytywnie.  

− Gmina podzielona jest na okręgi wyborcze. W poszczególnych okręgach wybieramy radnych. 
Stosownie do liczby ludności w naszej gminie musi być 15 mandatów. W chwili obecnej jest 
9 okręgów wyborczych. Pismem z dnia 25.01.2010 roku Komisarz wezwał Gminę Kruszyna 
do wprowadzenia stosownych zmian zgodnie z przepisami ordynacji wyborczej. Po wnikliwej 
analizie i konsultacji z Biurem Wyborczym w Częstochowie proponuję następujący podział 
gminy na okręgi : 
1/ Bogusławice  - 2 mandaty, 
2/ Kruszyna i Łęg - 3 mandaty, 
3/ Lgota Mała i Wikłów - 2 mandaty, 
4/ Baby -  1 mandat, 
5/ Jacków - 2 mandaty, 
6/ Widzów - 3 mandaty, 
7/ Widzówek ,Pieńki szczepockie i Teklinów  - 2 mandaty 

− Rozstrzygnięty został konkurs na realizacje zadania publicznego, upowszechnianie kultury 
fizycznej i sportu – piłka nożna. Oferty złożyły 3 kluby sportowe. 
Komisja powołana Zarządzeniem dokonała analizy ofert. Stosując punktową ocenę kryteriów     
wymienionych w ogłoszeniu o konkursie środki finansowe zostały przyznane w 
następujących wysokościach: 
- Polonia – Unia Widzów 14 077 zł 
- Kmicic – Kruszyna 9 000 zł 
- Nowe Pokolenie – Lgota Mała 6 923 zł 
Na realizację zadania w budżecie gminy zostało przeznaczone 30 000 zł 

− W dniu 8 marca Komisja Konkursowa   przeprowadziła ocenę ofert na realizację zadania z 
zakresu przeciwdziałania patologiom społecznym i uzależnieniom  PN. ,, Tworzenie i 
wspieranie programów informacyjno-edukacyjnych, aktywizowanie sportowe, turystyczne, 
rekreacyjne”. W przedmiotowym postępowaniu w wyznaczonym terminie  złożono  6 ofert. 
Wszystkie oferty spełniły kryteria formalne . Po dokonaniu oceny merytorycznej 
poszczególnym uczestnikom postępowania przyznano następujące dotacje:  
- ULKS ,,Polonia-Unia”   w wysokości 2.204 zł.  
- Stowarzyszenie Młodzieży Wiejskiej ,,Nowe Pokolenie” w Lgocie Małej  - 1.452 zł.  
- ULKS ,,Kmicic” Kruszyna (sekcja piłki siatkowej)    -  2.204 zł.  
 - ULKS ,,Kmicic” Kruszyna (sekcja łucznicza)             -  2.204 zł.  
 - Fundacja Edukacji i Integracji Społecznej ,,Szerokie Horyzonty”  -  3.602 zł.  



- Stowarzyszenie Wspólne Działanie Miejscowości Teklinów i Pieńki Szczepockie   - 3.334 zł  
− Śląski Związek Gmin i Powiatów zajął  stanowisko dotyczące budowy Autostrady     A-1 

uwzględniające nasz postulat dotyczący połączenia drogi dojazdowej  DD-3/21 z drogą 
dojazdową  DD-3/24, w wyznaczonych liniach rozgraniczających projektowanej autostrady 
A-1.W tej sprawie również Samorządy Gmin Kruszyna, Mykanów i Rędziny, działające w 
porozumieniu z Miastem Częstochowa oraz Starostwem Powiatowym w Częstochowie 
uzgodniły wspólne stanowisko dotyczące postulatu realizacji drogi lokalnej  po wschodniej 
stronie autostrady, na odcinku od miejscowości Bogusławice do Rząsaw, od km. 409 do km. 
417 + 500 do granic miasta Częstochowy. 

− Prowadzona jest weryfikacja projektu budowy nawierzchni ul. Żwirki i Wigury. W związku z 
zakresem robót dodatkowych między innymi poszerzenie jezdni, ułożenie nowego 
krawężnika, ułożenie dodatkowego chodnika itp.  wzrastają koszty zadania o około 1 mln.zł, 
w związku z czym nasz udział finansowy również się zwiększy. 
 
 
Ad.pkt.5. 
 
Przewodniczący Rady przedstawia informację o realizacji interpelacji i wniosków 
zgłoszonych przez Radnych i Sołtysów na poprzedniej Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Ad.pkt.6. 
 
Na piśmie interpelacji nie zgłoszono. 
Ustnie do protokołu zgłoszono następujące wnioski: 
 
Radny Andrzej Krzypkowski  
− uważa, że jest to lekceważące postępowanie  ze strony Starostwa Powiatowego oraz 

Powiatowego Zarządu Dróg w stosunku do Rady Gminy i nie przybycie na Sesję Rady 
Gminy. Należałoby skierować pismo do Starosty o wyciągnięcie konsekwencji w 
stosunku do osób odpowiedzialnych. Z własnej obserwacji wyciągam wnioski, że tylko 
Gmina Kruszyna była zaniedbywana w okresie zimowym przy prowadzeniu odśnieżania 
dróg, 

− zgłasza wniosek o uporządkowanie ogrodzenia wzdłuż ul.Kościelnej na który runęła 
lawina śniegu, 

Rady Henryk Kowalski  
− czy w budżecie gminy zabezpieczone są środki finansowe na naprawę nawierzchni 

dróg, które zostaną uszkodzone podczas zagospodarowania terenu w centrum wsi? 
 

Radny Radosław Maciejewski  
− ponawia wnioski:  o naprawę  nawierzchni jezdni we wsi Wikłów w obrębie posesji 

P.Szigla, wycinkę  dwóch drzew rosnących w ciągu drogi powiatowej Kruszyna-
Wikłów w obrębie skrzyżowania prowadzącego do przejazdu pod DK-1, naprawę 
mostu na Warcie we wsi Łęg oraz naprawę nawierzchni drogi przez Żory, 

 
Radny Józef Wąsikiwicz 

− wniosek o uporządkowanie nieruchomości zlokalizowanej przy ul.Denhoffa będącej 
własnością Gminnej Spółdzielni „Samopomoc Chłopska” w Kłomnicach, 

− ile wyniosły koszty zimowego odśnieżania dróg, 



 

Radny Marian Klekot 
− skierować  do Parafii w Kruszynie wniosek o naprawę zniszczonego ogrodzenia 

wzdłuż ul.Denhoffa, 
 

Radny Henryk Domagała 
− czy będzie realizowane zadanie dotyczące budowy boiska przy Szkole we wsi Lgota 

Mała, 

Rady Jacek Jędrzejkiewicz 
− wnioskuje o zabezpieczenie środków finansowych oraz wykonanie modernizacji 

istniejących sanitariatów na piętrze budynku Szkoły w Widzowie oraz zainstalowanie 
kabin prysznicowych.  Ponadto wskazanym byłoby aby sanitariaty uruchomić  
również na parterze, 

− prosi o wyjaśnienie : gdzie w Widzowie zorganizowane będzie składowisko 
materiałów niebezpiecznych? 
 

Radny Stanisław Kulej  
− czy przewoźnicy odbierający ścieki mają przeciwwskazania do odbioru ścieków mniej 

niż 10 m3   i czy można mieszać ścieki? 

Radna Joanna Zasępa 
− wnioskuje o wycięcie drzewa rosnącego na skrzyżowaniu dróg tj. placu pod byłym 

budynkiem urzędu oraz drzewa rosnące na działce PFZ przy ul.Kościelnej, 
 

Sołtys wsi Widzów 
− wniosek o wbudowanie szlaki na ul.Łąkowej i Kościelnej, oczyszczenie rowu przy 

ul.Spacerowej i naprawę nawierzchni ul.Ogorodowej. 
 
 

Ad.pkt.7 
 
W celu realizacji punktu na obrady dzisiejszej Sesji Rady Gminy przybył Komendant 
Komisariatu Policji w Kłomnicach P.Zbigniew Jączyk oraz jego Zastępca P.Słwomir 
Desperak. Przewodniczący wita zaproszonych gości i oddaje im głos w celu złożenia 
informacji o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Kruszyna za rok 2009. 
Komendant Komisariatu Policji na wstępie podziękował Radzie Gminy za wygospodarowanie 
środków finansowych z przeznaczeniem na wsparcie policji w Kłomnicach. Następnie 
przedstawił dane statystyczne dla gminy Kruszyna/materiały w załączeniu/  
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Jacek Jędrzejkiewicz – we wsi Jacków, Widzów oraz Bogusławice notorycznie 
zaparkowane są  pojazdy w na poboczu jezdni. Na jednej z poprzednich sesji zwróciłem 
uwagę na zaistniałą sytuację oraz skierowany został wniosek do Komisariatu Policji w 
Kłomnicach. Do chwili obecnej nie zostały podjęte żadne działania w tej sprawie. W związku 
z powyższym ponawia wniosek o interwencję.  
Komendant Komisariatu Policji wyjaśnił, że jeżeli pojazd zaparkowany jest na poboczu 
jezdni, zgodnie z przepisami ustawy o ruchu drogowym, nie ma podstawa aby nakładać 
mandat właścicielowi pojazdu. 
 



 
Rady Henryk Kowalski – zgłosił zapytanie czy handel tzw. domokrążców jest dozwolony? 
W odpowiedzi Komendant wyjaśnił, że w dobie kryzysu gospodarczego poszukiwane są 
różne źródła dochodu. Zakup towaru od handlującego jest sprawą indywidualną danego 
mieszkańca. 
Rady Andrzej Krzypkowski – uznał, że zbyt optymistycznie przedstawione zostały działania 
komisariatu, gdyż generalnie jest wzrost przestępczości. Najlepszym rozwiązaniem byłoby 
umieszczenie rozmieszczenie komisariatów w każdej gminie i dałoby to lepsze efekty 
działania.  
Komendant wyjaśnił, ze taki wniosek należy skierować do Komendanta Głównego Policji, 
gdyż tam zapadają takie decyzje.  
Rady Stanisław Kulej – skąd w sprawozdaniu taka duża ilość nałożonych mandatów? 
W odpowiedzi Komendant wyjaśnił, że są to mandaty nakładane głównie Bułgarkom 
oblegającym skrzyżowania dróg na terenie gminy.  
Sołtys wsi Aneta Kubik – zwróciła się z prośba o nasilenie patroli w obrębie skrzyżowania z 
DK-1 z uwagi tzw.”tirówki” 
Sołtys wsi Tadeusz Łapeta – wniosek o objęcie patrolami terenów odległych od centrum wsi 
tzw. kolonii. 
 
Ad.pkt.8 
Przewodniczący informuje, że do realizacji tego punktu obrad skierowane zostało zaproszenie 
do Starosty Powiatu Częstochowskiego. W dniu dzisiejszym otrzymałem pismo, że nikt z 
przedstawicieli Starosta, Zarządu Powiatu oraz Powiatowego Zarządu Dróg nie przybędzie na 
dzisiejszą Sesję Rady Gminy. 
 
Ad.pkt.9 
 
Przewodniczący informuje, że temat wyodrębnienia w budżecie gminy na rok 2011 środków 
finansowych stanowiących fundusz sołecki  pozytywnie został zaopiniowany przez wszystkie 
komisje Rady Gminy które odbyły swoje posiedzenie w  dniu 8 marca br.  W związku z czym 
poddaje pod głosowanie projekt uchwały, która przyjęta zostaje 15 głosami „za”  
 

/Uchwała Nr XXV/167/10 w załączeniu/ 
Ad.pkt.10 
 
Kolejny temat dotyczący zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej na realizację zadania inwestycyjnego p.n. Rozbudowa sieci 
kanalizacyjnej w Gminie Kruszyna obejmująca miejscowość Jacków, Baby – etap I wraz z 
montażem prasy do odwadniania osadu również analizowany był na posiedzeniach komisji. 
Przewodniczący zwraca się z zapytaniem – czy będą uwagi bądź wnioski. Innych propozycji 
nie zgłoszono, dlatego też Przewodniczący odczytuje projekt uchwały, która w wyniku 
głosowania przyjęta zostaje 15 głosami „za. 
 

/Uchwała Nr XXV/168/10 w załączeniu/ 
Ad.pkt.11 
 
Na posiedzeniach komisji Rady Gminy analizowany był temat dotyczący zaciągnięcia 
kredytu na zadanie inwestycyjne pod nazwą „Moje boisko – Orlik 2012 w Kruszynie”. 
Przewodniczący prosi o zgłaszanie uwag bądź propozycji. Głosów do dyskusji nie zgłoszono, 



dlatego też Przewodniczący poddaje pod głosowanie przygotowany projekt uchwały, który 15 
głosami „za” zostaje przyjęty. 
 

/Uchwała Nr XXV/169/10 w załączeniu/ 
 
 

Ad.pkt.12 
 
Proponowane zmiany do budżetu były przedmiotem posiedzeń Komisji Rady, gdzie uzyskały 
opinie pozytywną. Pani Skarbnik w uzupełnieniu informuje, że od czasu posiedzeń komisji 
nic nie uległo zmianie dlatego też pod głosowanie poddany zostanie projekt uchwały 
wcześnie omawiany. Przewodniczący zarządza głosowanie – wynik 15 głosów „za” 
 

/Uchwała Nr XXV/170/10 w załączeniu/ 
 
 

Ad.pkt.13 
 
Projekt uchwały dotyczący określenia szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania i 
rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny Gminy 
Kruszyna oraz jej jednostkom podległym, oraz wskazania organów do tego uprawnionych 
również szczegółowo analizowany był na posiedzeniach komisji. Przewodniczący odczytuje 
projekt uchwały, która w drodze głosowania przyjęta zostaje jednogłośnie tj. 15 głosami „za” 
 

/Uchwała Nr XXV/170/10 w załączeniu/ 
Ad.pkt.14 
 
Przewodniczący informuje, że projekt uchwały w sprawie przejęcia pojazdu na własność 
gminy analizowany był szczegółowo na posiedzeniach Komisji. W wyniku głosowania 
uchwała przyjęta zostaje jednogłośnie tj. 15 głosami „za” 
 

/Uchwała Nr XXV/171/10 w załączeniu/ 
 
Ad.pkt.15 
 
Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej złożył Przewodniczący Komisji Radny 
Leszek Kuliński. /Sprawozdanie w załączeniu/  
Radny Jacek Jędrzejkiewicz- wnioskuje, aby nad złożonym sprawozdaniem otworzyć 
dyskusję i prosi o szczegółowe wyjaśnienia dotyczące niegospodarności w Klubie Sportowym 
w Widzowie. 
Przewodniczący Komisji informuje, że podczas kontroli Komisja stwierdziła wyjazd trzech 
osób po jedną piłkę do Krakowa. Sytuacja taka nie powinna mieć miejsca i zdaniem Komisji 
jest to rozrzutność.  
Sołtys wsi uznał, że są to śmieszne zarzuty ponadto stwierdził, że Klub Sportowy dokona 
zwrotu tej kwoty. 
W dalszej części obrad Przewodniczący poddaje pod głosowanie wniosek o zmianę 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. W wyniku głosowania wniosek przyjęty zostaje 7 
głosami „za” przy 6 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzykujących się” 
W związku z tym Przewodniczący informuje, że do porządku obrad kolejnej sesji 
wprowadzony zostanie punkt dotyczący zmiany Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 



Zastępca Wójta informuje, że zgodnie z zapisem § 49 ust.2 Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej wybiera Rada Gminy na wniosek tej Komisji, w związku z tym winien wpłynąć 
oficjalny wniosek podpisany przez członków Komisji.  
 
Ad.pkt.16 
 
Odpowiedzi na zgłoszone pytania udziela Zastępca Wójta Zbigniew Zasępa: 
Radny Henryk Kowalski – podczas realizacji zadania dotyczącego budowy boiska 
wykonawca nie powinien uszkodzić nawierzchni dróg. Jeżeli tak będzie miała miejsce 
wykonawca zobowiązany zostanie do wykonania naprawy. 
Radny Radosław Maciejewski – wnioski dotyczące dróg powiatowych przekazane zostaną 
według właściwości natomiast w sprawie drogi na Żory udrożniony zostanie rów, który 
zbierze nadmiar wody. Dodatkowo wskazane byłoby aby właściciele zalanych nieruchomości 
złożyli wnioski o odszkodowanie. 
 
 
Radny Józef Wąsikiewicz - koszt akcji zima na chwilę obecną wyniósł około 40  tys.zł. 
Radny Henryk Domagała – budowa boiska przy szkole w Lgocie Małej jest zasadna. Projekt 
został wykonany na zlecenie dyrektora szkoły. Zaprojektowana płyta boiska była 
nieodpowiednia i nie mogliśmy wnioskować o środki pomocowe do ogłaszanych konkursów. 
Ponadto ważnym problemem jest odprowadzenie wód opadowych a ten problem nie został 
rozwiązany. 
Radny Jacek Jędrzejkiewicz – jakiego rodzaju odpady niebezpieczne będą gromadzone na 
terenie oczyszczalni ścieków ?   
W odpowiedzi zastępca Wójta wyjaśnia, że Gmina Kruszyna przystąpiła do subregionalnego 
programu pn. system selektywnej zbiórki odpadów. Zgodnie z założeniami projektowymi, 
realizacja przedsięwzięcia została zaplanowana na drugie półrocze br. Z uwagi na fakt, iż 
teren jest ogrodzony budowa punktu zbiórki odpadów /ustawienie kontenerów/ jest 
zaplanowana częściowo na działce zagospodarowanej przez oczyszczalnię ścieków.  Będą to 
odpady typu akumulatory, baterie, opakowania po środkach ochrony roślin itp. 
Jeżeli chodzi i sanitariaty w szkole – nie wpłynął wniosek o dofinansowanie takiego zadania, 
ponadto jest akceptacja Rady Rodziców aby zebrane środki finansowe przeznaczyć 
modernizację sanitariatów. Dyrektor szkoły przy pomocy fachowców ma określić koszty i 
wtedy podejmiemy odpowiednie działania.  
Radny Stanisław Kulej – gmina nie nałożyła na odbiorców nieczystości obowiązku odbioru 
ścieków powyżej 10 m3. Nie ingerujemy również w kwestie finansowe, gdy ż są to sprawy 
pomiędzy stronami umowy.  
Jeżeli chodzi o mieszkanie odbieranych ścieków to z obowiązujących przepisów wynika, że 
jest to niedozwolone. 
Radna Joanna Zasępa – czekamy na uzyskanie pozwolenia na wycinkę drzewa. Po uzyskaniu 
takowego drzewo zostanie usunięte.  
Sołtys wsi Widzów – na chwilę obecną warunki pogodowe nie pozwalają na roboty drogowe. 
Jeżeli nie uzyskamy pomocy mieszkańców przy rozłożeniu kruszywa zmuszeni będziemy 
zlecić roboty.  Sprawa  oczyszczenia rowu przy ul. Spacerowej zgłoszona została 
wykonawcy. Zadanie dotyczące  naprawy nawierzchni ul. Ogrodowej będzie realizowane po 
uzyskaniu środków finansowych. 
 
 
 
 



Ad.pkt.17 
 
W tym punkcie obrad głos zabrała Radna Powiatu Jadwiga Zawadzka informują zebranych, 
że nie ma obaw co do realizacji zadania związanego z budową ul. Żwirki i Wigury w 
Widzowie. W tej sprawie podpisane już zostały odpowiednie umowy z wykonawcami. Jest 
zupełnie nieprawdą, że jakoby gmina przyczyniła się do wzrostu kosztów zadania. 
Natomiast jeżeli chodzi o remont mostu na Warcie – osobiście zgłaszałam takie zadania do 
projektu budżetu, ale niestety nie  znalazło  poparcia. 
 
Następnie Przewodniczący oddaje głos przybyłemu na sesję mieszkańcowi gminy 
P.Glińskiemu. W związku z planowaną inwestycją na terenie gminy jestem zainteresowany 
wydzierżawieniem gruntów o powierzchni 53ha we wsi Jacków. Obecnie grunty są 
dzierżawione przez inną osobę, która nie uprawia ich oraz nie utrzymuje w odpowiedniej 
kulturze, nie dokonuje również konserwacji urządzeń melioracyjnych. W związku z tym 
wnoszę, aby Rada Gminy Kruszyna wyraziła zgodę na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego i podjęcie stosownej uchwały na kolejnej sesji. W zamian za uzyskaną pomoc 
deklaruję ze swej strony odbiór osadu z oczyszczalni ścieków na preferencyjnych warunkach, 
wyposażenie Sali komputerowej dla mieszkańców oraz powstanie 10 nowych miejsc pracy.  
Wójt wyjaśnia, że wymieniona nieruchomość w chwili obecnej stanowi własność Skarbu 
Państwa. W związku z tym Starostwo Powiatowe zobowiązane jest do przygotowania map 
geodezyjnych oraz założenia ksiąg wieczystych. Następnie złożymy wniosek do Wojewody 
Śląskiego o przekazanie nieruchomości na rzecz gminy. W związku z brakiem odpowiednich 
dokumentów w chwili obecnej nie możemy przeznaczyć do sprzedaży wymienionej 
nieruchomości.   
 
Ad.pkt.18 
 
Ponieważ ustalony porządek obrad został w całości zrealizowany Przewodniczący zamyka 
obrady XXV Sesji Rady Gminy Kruszyna. 
 
Protokół sporządziła: 
 /-/ Grażyna Olczyk 
 


